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Szöveges beszámoló: 

Az EHÖK vezetőképzőjén nem tudtam részt venni, de Hermán Dani képviselte a TTK-t a 

tudományos szekcióban, a következőket tőle tudom. A szekcióban szó volt az EHÖK összes 

tudományos jellegű projektjéről. Engem a leginkább a Vanguard program működésével és a 

„tudományos adatbázissal” kapcsolatos dolgok érdekeltek, mert ezzel van konkrétan sok 

munkájuk az EHÖK felé a kari felelősöknek. A Vanguard program működésével kapcsolatban 

több jó ötlet is megfogalmazódott. Ezek szerintem alkalmasak a program előadásai 

színvonalának növelésére, valamint a pályáztatás is valószínűleg valamivel 

zökkenőmentesebben fog menni, mint idén ment. A tudományos adatbázissal kapcsolatban 

még mindig vannak bennem kérdőjelek, hogy mire lehet ezt majd konkrétan használni, 

ugyanakkor reménykedem benne, hogy valamire majd tényleg lehet, és úgy látom, hogy az 

adatgyűjtés racionalizálásával kapcsolatos elképzelések jó úton haladnak. Szintén a 

tudományos szekció során bírálták el az ELTE Év Tudományos Rendezvénye pályázat 

pályamunkáit. A bírálat során felmerült, hogy a kiírás módosítása, finomítása indokolt lehet, 

hogy több pályázat érkezzen be. A kiírás elkészítése során az akkori tudományos biztosnak 

olyan javaslatokat kellene majd megfogalmaznia, amik segítenek, hogy TTK-s rendezvények 

(pl. BReKI ;) ) jobban megfeleljenek a kiírásnak. Ezúton is köszönöm Daninak a részvételt a 

szekció munkájában! 

A szociális elnökhelyettes kisasszonnyal megbeszéltem, hogy a nyár folyamán 

rendszerezzük a korábbi évek tudományos ösztöndíj papírjait, hogy könnyebben 

átlátható/kereshető legyen a kupac. Az ösztöndíjak rendszerét szerencsére nem kell most, a 

következő rendszeres ösztöndíj pályázati időszakra átszabni. Tájékozódtam, hogy mikor 

várható az a KÖB ülés, amin a következő kiírásokat véglegesíteni fogják, így időben meg 

tudjuk majd tenni a legutóbbi pályázati időszak tapasztalatai alapján javasolt finomítási 

javaslatainkat a KÖB-nek. 



Horváth Ákossal, a Kari TDT titkárával több kimerítő beszélgetést is folytattam, amelyek 

során kiderült, hogy szívesen mozdítanánk a Kari TDK műhelyek működését valamelyest az 

egységesítés irányába. Ennek során nagy hasznát vehetnénk egy lenne egy olyan közös 

honlapot működtetnie a kari TDT-nek/TDK műhelyeknek, ami absztrakt-feltöltő 

funkcióval/felülettel is rendelkezik. Ez lehetőséget adna pl. arra, hogy az összes absztrakt egy 

helyre érkezzen be és a szekciók beosztása során a különböző, akár más intézetekhez tartozó 

képzésben részt vevő hallgatók egy szekcióba kerüljenek akkor, ha munkájuk témája vagy az 

alkalmazott módszertan ezt indokolja. Ez kezdeti lépése lehetne annak, hogy az összes TDK 

műhely egy időpontban tartsa a konferenciáját. Ezt a tervet korábbról ismerhetitek. 

Szerintem egy ekkora rendezvény, ami tulajdonképpen egy kb. 200 résztvevős, magas 

színvonalú tudományos diákkonferencia, már alkalmas lenne pl. kiadványra, kávészünetre 

vagy meghívott előadó tiszteletdíjára fordítható pályázati források elnyerésére. Ez a cél, de 

ettől még messze vagyunk. Jelen állás szerint annyi látszik, hogy van a céloknak megfelelő 

funkciók ellátására képes keretrendszer, de azt tovább kell fejleszteni, testreszabni, tárhely 

kell stb. Ennek nyilván forrásigénye van. A TDT-nek ilyen jellegű fejlesztésekre soha nincs 

pénze, tekintve, hogy alapvetően és kimondottan önkéntes mozgalom, pályázatokat pedig 

leginkább TDK-n eredményes hallgatók ösztöndíjazására szoktak beadni és elnyerni. Jelen 

állapotban a TTK HÖK se tud fejőstehénként működni, és még azt sem tudom, hogy akar-e. 

Remélem az érintettekkel beindul a napokban egy termékeny párbeszéd és hamar látszik 

majd, hogy milyen jellegű és mekkora erőfeszítéseket kell tenni, hogy ez a honlap 

megszülessen. 

Nem tartozik szigorúan a tisztséghez, de leírom, hogy a közelmúltban elkezdtem firtatni, 

hogy az ELTE miért nem folyamatosan fizeti a doktori ösztöndíjat. Ez szerintem egy nagyon 

rossz szimbolikus üzenet amellett, hogy egzisztenciális problémákat okozhat sokaknak. Ezek 

a problémák megoldhatóak szülői kölcsönnel, valamilyen kedvező, kvázi kamatmentes 

hitellel, de az, hogy ilyen helyzetbe hozzák a doktoranduszokat, szerintem védhetetlen. 

Tudom, hogy más egyetemeken folyamatos az ösztöndíjak fizetése, így pláne értetlenül állok 

a dolog előtt, mert ezek szerint sem jogi, sem elháríthatatlan technikai akadálya nincs a 

folyamatos fizetésnek. Elnök úrtól ígéretet kaptam arra, hogy az új dékáni vezetéssel azonnal 

beszélni fog a problémáról és segít kideríteni, hogy milyen fórumon lehetne elérni, hogy 

folyamatos legyen a kifizetés. 



Köszönöm mindenkinek, aki segített a munkában! 

Köszönöm, hogy elolvastad a beszámolóm! 

 Szakács Dávid 
Budapest, 2012.07.25. Tudományos biztos 
 ELTE TTK HÖK 


